
Referat for årsmøde i Jægerråd Faaborg-Midtfyn d. 9. jan. 2024. 

Dagsorden. 

 

01. Valg af dirigent. 

02. Aflæggelse af beretning for jægerrådets virke. 

03. Grønt Råd. 

04. Valg af formand. (Ikke aktuelt) 

05. Orientering om bestyrelsens sammensætning. 

06. Indstilling af indtil to kandidater til hovedbestyrelsen og suppleanter 

for disse (kun i valgår) 

Da det er valgår og HB-suppleanten er på valg. Thomas Albertsen er villig 

til genvalg. 

07. Kandidater til Kredsformandsposten. 

08. Indstilling af delegerede til repræsentantskabsmødet. Indstillinger i 

henhold til pkt. 5 og 6 skal meddeles skriftligt til kredsformanden senest 

tre uger før kredsmødet, idet kredsformanden dog kan vedtage en mere 

vidtgående indstillingsprocedure. 

09. Indkomne forslag. 

Forslag der ønskes behandlet, skal være formanden for Jægerrådet i hænde 

senest 3 uger før mødet. 

10. Orientering ved Kredsformanden. 

11. Orientering ved HB-medlem. 

12.Eventuelt. 

 

 

Jægerrådsforperson Jens Thomsen bød de fremmødte velkommen, og bad 

forsamlingen om at rejse sig, og mindes de jagtkammerater vi har mistet i året der er 

gået. 

Æret være deres minde. 

TAK. 

01.  Peter Reitz blev valgt til dirigent. Referat Jens Thomsen. 

 Peter takkede for valget, og kunne konstatere at årsmødet var lovligt indkaldt. 

02.  Fmd. aflagde en kort beretning.  

 

 



Beretning 2023.  

 

Inden vi starter mødet, vil jeg bede forsamlingen om at rejse sig og mindes de 

jagtkammerater vi har mistet i det år der er gået. 

ÆRET VÆRE DERES MINDE!!!!!!!!!!!!! 

TAK. 

 

Jeg vil starte med at ønske de tilstedeværende et Godt Nytår. 

Jeg vil inden vi går over til det lidt mere kedelige. Takke Ole Kristensen fra 

Broby Jagtforening. Ole var en del af Jægerrådet, han dog har valgt at trække 

sig grundet arbejdsmæssige udfordringer. 

Du skal have tak for den tid du har siddet i Jægerrådet, og du er altid 

velkommen tilbage, hvis lysten dukker op igen. 

Der er i det forgangene år ikke sket så meget, derfor bliver beretningen kort. 

Vi har afholdt 4 møder, da der ikke er nogen grund til at holde møde, for 

mødets skyld. 

Vi har i næsten 15 år arbejdet på at få en miljøgodkendt flugtskydningsbane i 

Faaborg-Midtfyn Kommune (FMK). Nu er vi i Jægerrådet kommet så langt, at 

vi har vedtaget følgende. Arbejdet med en miljøgodkendt skydebane i FMK 

ikke har sin gang på jord, når der ikke er opbakning fra embedsværket og 

politikkerne, så er det op ad bakke. 

 

Jægerrådet er i 2024 inviteret til at deltage i Tarup/Davinde Dagen. 

Der er her to datoer i spil, det er lørdag d. 27. april eller lørdag d. 4. maj. 

I 2023 blev Jægerrådet kontakte af Livstilsmessen på Boltinggaard, vi måtte 

takke nej, da vi ikke kunne få enderne til at nå sammen.  

I 2024 er Jægerrådet og kredsen blevet inviteret til Livstilsmesse på 

Boltinggaard, dette arrangement er i pinsen fra d. 18. maj. til d. 20. maj. Dette 

tegner til, at vi kan deltager, Kredsformanden og jeg har haft det første møde 

med CPHEvent.  

MEN, Dyrskuet er også i spil, der er kræfter i Kredsbestyrelsen som mener, at 

vi skal deltage i dette. Grunden er besøgende, på Livstilsmessen kommer der 

ca. 15.000 og på Dyrskuet ca. 60.000. 

Jeg ved ikke hvad der er sket, men for år tilbage kunne kredsen tilrettelægge 

deltagelse i OCC med 50 + hjælpere, Dyrskuet med 30+ hjælpere, 

Livstilsmessen med 30+ hjælpere samt andre arrangementer. Det kan ikke lade 

sig gøre mere. 

Faaborg Museum har rettet kontakt til Jægerrådet i forbindelse. med en 

udstilling med titlen ” ”Vildt nok - Jagt i dansk kunst”. Udstillingen belyser 

sammenhænge mellem dansk jagt og billedkunst gennem de seneste 250 år. 

Udstillingen starter d. 27. jan. 2024 og slutter d. 20. maj 2024. 



 

Jeg har derfor en opfordring til alle. 

STØT OP OM JERES LOKALE JAGTFORENING. 

DET GÆLDER OGSÅ JÆGERRÅDET I DE FORSKELLIGE KOMMUNER. 

DE GØR ET KÆMPE STYKKE ARBEJDE FOR JER MEDLEMMER. 

 

Til sidst vil jeg takke Jagtforeninger, bestyrelsen i Jægerrådet, Kredsen og HB-

medlemmet for et godt samarbejde i løbet af året. 

 

Jens Thomsen. 

Jægerrådsforperson. 

 

03.  Grønt Rådsmedlem Per Brunsgaard berettede om året der er gået i Grønt Råd. 

 I det grønne råd har der i flere år været et ønske om 3 møder årligt, dette har vi    

 så prøvet i 2023. på det sidste møde i nov. 2023, forslår Fmd. for Det Grønne   

 Råd Søren Kristensen, at der fremadrettet skulle være 3 møder årligt, da dette  

 har været positivt. 

 FMK er kommet frem til, at regulering er den eneste mulighed for at holde   

 bestanden i ave i fremtiden. 

 Kommunen har kontakt til en person i hvert område hvor der reguleres råger. 

 I Nr. Lyndelse er det en lokal jagtforening der står for denne  

 opgave, sidste år blev der ca. reguleret 245 rågeunger. 

 Der har også været en debat om fremtidens placering af solceller samt   

 vildtpassager m.m. i forbindelse med disse.  

 Hvis jagtforeningerne har problemer med FMK vedr. grønne tiltag eller andet,   

 kan de kontakte Per Brunsgaard. 

 

04.  Ikke aktuelt, første i 2025. 

 

05.  Ringe og omegnes Jagtforening. 

 Peter Reitz. Næstformand. 

 Faaborg Strandjagtforening. 

 Flemming Sørensen. Kassere af en kassebeholdning på 0,00 DDK.  

 Hillerslev / Korinth Jagtforening. 

Bjarne Rullhøj. Medl. 

Allested – Vejle Jagtforening. 

Fini Kjærsgaard. Friluftsrådet Sydfyn. 

Jagtforeningen Midtfyn. 



Per Brunsgaard. Grønt Råd FMK.  

         Sdr. Nærå Jagtforening. 

         Jens Thomsen. Kredsbestyrelsen. 

          

         Peter L. Madsen fra Gestelev Jagtforening indtrådte som nyt medlem af     

         Jægerråd Faaborg-Midtfyn. 

         Velkommen til Peter. 

 

06.  HB-suppleant Thomas Albertsen er på valg. Thomas er villig til genvalg. 

 Årsmødet indstiller Thomas til genvalg. 

 

07.  Kredsforperson Ejgil V. Jensen er på valg, og da der ikke er en modkandidat   

 indstilles EVG til genvalg. EVJ udtrykker selv, at det er ærgerligt at der ikke 

er en modkandidat, da et valg ville være sundt. 

 

08.  Her blev følgende indstillet: 

 Flemming Sørensen, Peter Rietz, Fini Kjærsgaard og Jens Thomsen. 

 Suppleanter: 

 Per Brunsgaard. 

 Peter L. Madsen. 

 

09.  Jægerrådet har modtaget en skrivelse omhandlende  

 Danmarks Jægerforbund – Afvikling eller udvikling? 

 Denne skrivelse ønskes behandlet på årsmødet. 

 Efter en god debat trækkes skrivelsen, og ønskes ikke videre behandlet. 

 

10.  Kredsforpersonen orientere om kreds 5 Fyns lokale strukturudvalg, og deres   

 arbejde. Han oplyste yderlig, at der er kommet en god stemning og behagelig   

 tone i kredsbestyrelsen, og at samarbejdet mellem Kreds og Jægerråd er blevet 

styrket. Der mangler dog lige 2 Jægerråd før vi er fuldtallig   

 på Fyn, og det er i Assens og Langeland kommuner. 

 

11.  God jagt i generationer hvad er det? 

 Vi skal bevare muligheden for jagt til fremtidens generationer, med dette 

forstås følgende: 

 Vi har lov til at gå på jagt, ikke ret til at gå på jagt. 

 Hvad er nu det? 

 Jægerne har i den danske befolkning bred opbakning, men dette giver os ikke   

 ret til jagten. Jagten er i Danmark lovbestemt, det vil sige, at hvis et flertal i   

 Regeringen beslutter at lukke for jagten i Danmark så er det slut, det uanset   

 hvor mange hektar jord man har. 

 

 Der har i det forskellige kredse været afholdt møder vedr.   



 jagttidsforhandlinger, på Fyn blev det afholdt i Årslev Forsamlingshus, her var   

 der 46 deltager. Der var en god stemning, de fremmødte var stort set enig i   

 det fremlagte, de ønskede dog, at de store måger kom med. 

 De nye jagttider bliver nok en realitet i 2026.  

 Flemming Sørensen spørger indtil fredningen af Havlit, som måske er sket på   

 et forkert grundlag. For aldrig har der været så mange som nu. 

 Havlitten kommer først når vandtemperaturen er lav, og da vi de senere år ikke   

 har haft lave vandtemperaturer er der ikke blevet nedlagt særlig mange.   

 LU oplyste at fredninger sker på baggrund af de vildtindberetninger vi laver   

 hvert år, og det derfor at meget vigtigt at der indberettes. 

 Foreningskonsulenterne er blevet brugt i et forsøg på at få flere medlemmer i   

 jagtforeningen, nogen steder har det virket andre steder har det ikke. 

 Jæger Web sættes i gang til foråret, det er en ny platform, som skal afløse den   

 gamle hjemmeside. Her kan man trække alt hvad man har brug for i det  

 daglige arbejde med jagtforeningerne, kredsen m.m.  

 I FMK har der i det forgangne år været ned nedgang på 35 medlemmer, det  

 skyldes naturlige årsager. 

 Der er ca. 4700 direkte medlemmer af DJ.  

 PLM. spørger hvorfor DJ ikke oplyser de lokale jagtforeningerne at der er   

 kommet et eller flere direkte medlemmer i deres lokalområde, da der   

 derigennem evt. kunne hentes medlemmer til jagtforeningerne?  

 

12.  Løs snak under kaffen ost / rullepølsemadder. 

 

Forpersonen takkede de fremmødte for god ro og orden. 

Mødet sluttede ca. kl. 22.00.  

 

Referent Jens Thomsen. 

   

 

  

   

 

  

  

 

 

  

 



 

 

 

 

 

 

 


